

Press Release

Parliamentary Assembly – Communication Unit

Ref: 279b09

Tel. +33 (0)3 88 41 31 93

Fax +33 (0)3 90 21 41 34

Internet: <http://assembly.coe.int>

e-mail: pace.com@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE rapporteur shocked by the attack on Lev Ponomarev

Strasbourg, 01.04.2009 - Sabine Leutheusser-Schnarrenberger (Germany, ALDE), rapporteur on behalf of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) Committee on Legal Affairs and Human Rights on "allegations of politically-motivated abuses of the criminal justice system" has expressed her shock at the attack on Lev Ponomarev, head of the "All Russia movement for human rights":

"I had a very interesting discussion with Mr Ponomarev yesterday afternoon on the human rights situation in general and the situation of the judiciary in Russia in particular, which I am presently looking into on behalf of the Parliamentary Assembly.

I learned this morning that Mr Ponomarev was severely beaten after our meeting.

I do not wish to speculate on the reasons for this attack, but I call on the Russian authorities to fully investigate this crime and to hold his perpetrators to account.

Meanwhile I address my best wishes for recovery to Mr Ponomarev", Mrs Leutheusser-Schnarrenberger stated.

La rapporteuse de l'APCE est choquée par l'agression de Lev Ponomarev

Strasbourg, 01.04.2009 - L'agression contre Lev Ponomarev, dirigeant de l'ONG russe Mouvement pour les droits de l'homme, a profondément choqué Sabine Leutheusser-Schnarrenberger (Allemagne, ADLE), chargée par la commission des questions juridiques et des droits de l'homme de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) de l'élaboration d'un rapport sur les allégations d'utilisation abusive du système judiciaire répressif motivée par des considérations politiques dans les Etats membres de l'Organisation.

« Hier après-midi, j'ai eu une discussion très intéressante avec M. Ponomarev sur la situation des droits de l'homme en général et de la justice en Russie en particulier, système sur lequel je me penche actuellement au nom de l'Assemblée parlementaire.

J'ai appris ce matin que M. Ponomarev a été violemment agressé après notre entretien.

Je n'entends pas faire d'hypothèses sur les raisons de cette agression mais j'appelle les autorités russes à faire toute la lumière sur cet acte et à demander des comptes à ses auteurs.

En attendant, j'adresse tous mes vœux de prompt rétablissement à M. Ponomarev », a déclaré M^{me} Leutheusser-Schnarrenberger